
 Jednání školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 4. října 2021 

 

Přítomni: Ing. Tomáš Valer, Mgr. Jiří Sukaný, Mgr. David Škrášek, Ing. Veronika Maňásková,  

     Jitka  Točková, Mgr. Aleš Mergental 

 

Omluven: Mgr. Antonín Ťuhýček, Miroslav Kovářík, Marie Úrichová 

 

Host: Mgr. Andrea Olbertová 

 

Zahájení: 16:00 

Ukončení: 18:15 

 

Program:  

1) Zhodnocení  školního roku 2020/2021 

2) Schválení Výroční zprávy 2020/2021 

3) Informace o rozjezdu nového školního roku a návštěvě partnerských škol z programu Erasmus+ 

4) Organizace školního roku, naplňování COVID opatření, plánované akce 

5) Připravenost distanční výuky v případě nových COVID opatření 

6) Dodatečné projednání rozpočtu 2021 

7) Informace o změně školního vzdělávacího programu na základě RVP platného od 1. 9. 2021 s cílem 

zavedení od 1. 9. 2022 

 

Průběh jednání:  

Ad 1) 

Školní rok 2020/2021 byl obzvláště náročný z důvodu COVID opatření. Rada školy ocenila práci 

týmu ZŠ Velehrad, jak se se situací, která byla spojena s distanční výukou, vypořádala. Ve škole se 

stále koná řada aktivit, které jsou náročné na přípravu. 

  

Ad 2) 

Ing. Tomáš Valer po přečtení výroční zprávy usoudil, že obsahuje veškeré náležitosti ke schválení.  

Mgr. Aleš Mergental požádal o vysvětlení některých záležitostí, které byly ve výroční zprávě 

zmíněny: 

• struktura zprávy EVVO – dotaz na výčet předmětů, které jsou formulovány tabulkami; návrh 

– slovní zhodnocení o několika odstavcích. Mgr. Andrea Olbertová reagovala možností 

vyhodnocení EVVO v rámci sekcí (sekce 1. stupně, sekce jazyků, sekce přírodovědná a sekce 

výchov).  

• tandemová výuka – dotaz ohledně rozsahu ve výroční zprávě, zprávu více rozvinout.  

• šablony 3 – dotaz týkající se peněz, co z nich bude hrazeno. Mgr. Andrea Olbertová reagovala, 

že tato věc spadá do nového školního roku, který bude vyhodnocen v příští zprávě, zástupce 

ředitele dodal, že ve výroční zprávě je uvedeno, že šablony 3 navazují na šablony 2 a bude se 

mimo jiné hradit školní psycholog a tuto informaci ředitelka školy považuje ve své výroční 

zprávě za dostačující. 

• mediální výchova – dotaz směřující k tomu, proč není zmíněno ve výroční zprávě – ředitelka 

školy reagovala, že to není povinnou součástí výroční zprávy a toto průřezové téma se prolíná 

všemi předměty. V současné době se klade velký důraz na ochranu životního prostředí /EVVO/ 

i to je ovšem část nepovinná pro výroční zprávu.  

• mediální výchova – dotaz směřující k tomu, proč je ve škole pouze jeden pedagogický 

pracovník, který má osvědčení. Mgr. Andrea Olbertová reagovala tím, že existují akreditované 

školení MŠMT, ze kterých lze získat osvědčení, a dále existují školení bez akreditace, které 

podstoupili vyjma jednoho zaměstnance (akreditované školení MŠMT) všichni členové 

pedagogického sboru. Ve výroční zprávě lze uvést do přehledu pouze ty zaměstnance, kteří se 



zúčastnili akreditovaného školení MŠMT. Ředitelka školy i se zástupcem ředitele školy 

ubezpečili školskou radu, že výuka probíhá a na dobré úrovni v rámci předmětů.  

•  Další dotaz týkající se mediální výchovy zněl, zdali by nebylo vhodné, aby některý 

z pedagogických pracovníků měl celkově mediální výchovu na starosti jako např. EVVO Mgr. 

David Škrášek. Mgr. Andrea Olbertová reagovala na dotaz odpovědí, že určité pozice ve škole 

musí být obsazeny – metodik ICT, metodik ŠVP, metodik kariérového poradenství, metodik 

prevence patologických jevů, kariérový poradce, vedoucí školního poradenského pracoviště. 

Jsme malá škola a každý z pedagogických pracovníků má již několik funkcí /vedoucí 

předmětových komisí, koordinátor Erasmu, …/ a tudíž nechce některého ze svých zaměstnanců 

přetěžovat další funkcí. Mediální výchovu škola zajišťuje v rámci průřezových témat, školí se 

všichni společně, rozebírají na schůzkách i při tvorbě ŠVP a škola spolupracuje se školou, kde 

mediální výchovu učí jako samostatný předmět – ovšem pouze v jednom ročníku 1h týdně. 

• školní parlament – dotaz týkající se toho, že školní parlament může být veden jako kroužek – 

ve výroční zprávě je parlament uveden ve výčtu zájmových útvarů. O kroužku zmínka ve 

výroční zprávě není a škola ve své informační brožuře na začátku školního roku nenabízí 

parlament jako kroužek – ředitelka vysvětlila, že informace ve výroční zprávě vede pouze 

k tomu, jak je vedení parlamentu finančně hrazeno. 

 

Hlasování o schválení výroční zprávy 2020/2021 (Mgr. Jiří Sukaný při hlasování již nebyl 

přítomen): 

pro: 5 

proti: 0 

zdržel se: 0 

 

Výroční zpráva 2020/2021 byla schválena. 

 

Ad 3) 

Nový školní rok by zahájen standardně jako v předešlých letech. Ing. Tomáš Valer vznesl dotaz týkající 

se programu Erasmus+ - příprava, průběh, zakončení. Mgr. Andrea Olbertová a Mgr. David Škrášek 

avizovali, že projekt proběhl bez problémů a určitě byl pro žáky, pedagogický sbor a vedení školy 

přínosem. V tomto směru dostala  ZŠ Velehrad od školské rady podporu, ve smyslu zapojení do 

podobných programů.    

 

Ad 4) 

Veškeré informace týkající se tohoto bodu jsou uvedeny v Infobrožuře 2020/2021, která je 

prezentována na: www.zsvelehrad.cz/informace_pro_rodice.  

K tomuto bodu nebyly vzneseny další dotazy. 

 

Ad 5) 

Mgr. Aleš Mergental vznesl dotaz, týkající se připravenosti 1. třídy. Mgr. Andrea Olbertová reagovala 

tím, že 1. třída je nově vybavena lavicemi, skříňkami a tabulí s dotykovou obrazovkou. V případě znovu 

propuknutí COVID opatření spojených s distanční výukou je třída taktéž zcela připravena. 

 

Ad 6) 

Projednání rozpočtu proběhne na příští Školské radě, která proběhne 30. 11. 2021. 

 

Ad 7) 

Mgr. Andrea Olbertová komentovala tento bod takto:  ŠVP se bude aktualizovat na základě nového RVP 

pro základní vzdělávání (pozn.: RVP vydané MŠMT Praha, platné do 1. 9. 2021).  Na základě tohoto 

RVP bude předmět informatika nahrazen předmětem informační technologie. Pro naši ZŠ to znamená 

zavést jen 1 hodinu informatiky navíc a to v 6. třídě ve školním roce 2022/2023.  Nový návrh ŠVP dodá 

škola před koncem školního roku 2021/2022 školské radě k vyjádření. 

 

http://na:%20www.zsvelehrad.cz/informace_pro_rodice


Diskuze: 

 

• Ing. Veronika Maňásková vznesla dotaz, týkající se výuky druhého cizího jazyka. Žákům je 

automaticky přidělen jazyk německý, širší nabídka např. ruština, francouzština či španělština 

neexistuje. Mgr. Andrea Olbertová argumentovala tím, že daný pedagog by se škole nevyplatil, 

jelikož je celkový počet hodin druhého cizího jazyka na celém druhém stupni  6 hodin týdně. 

Možnost by byla formou kroužku, který má ovšem podmínku minimálně 10 členů pro jeho 

otevření. 

 

• Ing Veronika Maňásková  vznesla dotaz ohledně používání mobilních telefonů ve třídách  a 

možných postihů plynoucích z jejich nedovoleného používání při výuce podle pravidel školního 

řádu.  Mgr. Andrea Olbertová odvětila, že pokud žáci používají mobilní telefon v hodině za 

přítomnosti a souhlasu učitele, tak je vše v pořádku. Např. používání  aplikací na mobilním 

telefonu jako podpory výuky v 1 hodině ve 4. třídě,  kde si třídní učitelka Mgr. Jana Stránská 

nastavila pravidla ohledně používánítelefonu v hodině s rodiči během třídní schůzky a sami 

rodiče je takto odhlasovali. 

 

• Ing. Veronika Maňásková vznesla dotaz ohledně omluvenek v bakalářích, který se týkal toho, 

že někteří vyučující nepotvrzují přečtení zprávy a tudíž rodič nemá žádnou zpětnou vazbu, že 

daný vyučující zprávu obdržel. Mgr. Andrea Olbertová reagovala tím, že pokud přijde např. 

omluvenka o dřívějším odchodu žáka ze školy v ten samý den, kdy má žák opustit školu, tak 

učitel většinou není schopen na tuto zprávu reagovat z důvodu nepřítomnosti u PC či mobilního 

telefonu. Jak pro vyučující, tak pro rodiče je řešení situace v podobě posílání omluvenky den 

předem. Pokud žák opravdu musí odejít např. z důvodu návštěvy lékaře a rodič si není jistý, zda 

učitel přijal omluvenku, doporučuje se kontaktovat relefonicky třídního učitele či hospodářku 

školy.proběhlo omluvení  

 

• Dotaz ohledně rekonstrukce podlah, který vyplynul z diskuze. Ing. Tomáš Valer vznesl dotaz, 

jak situace bude probíhat technicky. Mgr. Andrea Olbertová odvětila, že bude probíhat 

rekonstrukce podlah na prvním stupni směrem k jednotlivým třídám. Rodiče nemusejí mít 

obavy, výuka bude probíhat dle standardních podmínek. V případě potřeby lze využít k výuce i 

prostředí školní družiny. Strhávání podlah bude probíhat svépomocí (školník či další 

zaměstnanci školy). Následná likvidace se bude týkat i samotných žáků 2. stupně za zvýšených 

bezpečnostních opatření  a dostatečných ochranných pomůcek a oděvů.  

 

• Mgr. Aleš Mergental v souvislosti s rekonstrukcí podlah dodal pár slov ohledně rekonstrukce 

školní kuchyně. Projekt na rekonstrukci školní kuchyně je vypracovaný, bohužel na něj 

momentálně nejsou finanční prostředky. 

 

Termín příštího jednání školské rady: 30. 11. 2021 

 

Ve Velehradě, 4. října 2021  

 

Zapsal: Mgr. David Škrášek 

Schválil: Ing. Tomáš Valer 

 

 


